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Protokół Nr 14/2011 

 
z Sesji Rady Gminy w Nowym Korczynie, która odbyła się w dniu 21 października 2011r. 
w sali narad Urzędu Gminy przy ul. Buskiej.  
 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy  Paweł Kulik.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli: 15 radnych Rady Gminy oraz  Senator- elekt Mieczysław Gil, 
Wójt Paweł Zagaja, Skarbnik Gminy Joanna Parlak,  Sekretarz Gminy Józef Boduszek, 
Dyrektor Szpitala Rejonowego ZOZ w Busku- Zdroju Grzegorz Gałuszka, Dyrektorzy szkół 
z terenu Gminy Nowy Korczyn: Barbara Karnawalska, Bogusława Ziętara, Joanna Chaczyk, 
Bożena Kruk, Dyrektor Banku Spółdzielczego w  Nowym Korczynie Adam Półtorak,   
inspektor UG Danuta Zborowska, sołtysi oraz mieszkańcy. 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 910, a zakończono o godz. 1440.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie poprawności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Informacja Wójta z działalności w okresie między Sesjami.  
5. Informacja Dyrektora Szpitala Rejonowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku- 

Zdroju.  
6. Informacja o wynikach analizy złożonych oświadczeń majątkowych.  
7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowy Korczyn za I półrocze 2011r.  
8. Interpelacje radnych. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. uchwalenia zmian w budżecie gminy Nowy Korczyn na 2011 rok, 
b. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2011-2017, 
c. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Buskiemu na realizację zadania pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 0127T Ostrowce- Kawęczyn- - Zabłocie- 
Zamoście od km 3+889 do km 4+044 długości 155mb”, 

d. ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Nowy Korczyn oraz określenia granic ich obwodów, 

e. ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za wywóz i unieszkodliwianie odpadów komunalnych oraz wywóz nieczystości 
ciekłych, 

f. wyrażenia zgody na użyczenie na rzecz Caritas Diecezji Kieleckiej nieruchomości 
zabudowanej budynkiem po byłej Szkole Podstawowej w Piasku Wielkim 
z przeznaczeniem na potrzeby pomocy społecznej,  

g. wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Busku- Zdroju na kadencję 2012-2015, 
h. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości komunalnych w drodze przetargu, 
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i. przyjęcia Programu współpracy Gminy Nowy Korczyn z organizacjami pożytku 
publicznego oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego na lata 2012-2015, 

j. zmiany Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2011r.  
10. Odpowiedzi na interpelacje. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad Sesji.  

 

Ad. 1.  

Przewodniczący RG  Paweł Kulik  powitał zebranych i o godzinie 910 otwarł obrady 
czternastej sesji, oświadczając, że ustawowy skład naszej Rady Gminy wynosi 15 radnych, 
a bezwzględną większość stanowi 8 radnych, zgodnie z listą obecności aktualnie na sali 
znajduje się 15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Ad. 2. 

Pan Przewodniczący RG poddał pod jawne głosowanie zaproponowany porządek obrad, 
w którym za było 15 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po 
czym p. Przewodniczący RG stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
Następnie Przewodniczący RG poddał pod głosowanie jawne protokół poprzedniej sesji RG, 
w  którym: za – było 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu, nikt nie wyraził sprzeciwu, 
po czym stwierdził, że protokół poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 4.  
Pan Wójt Paweł Zagaja przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami: 

1. Zwrócono się z prośbą do pana Dyrektora PZD w Busku- Zdroju Krzysztofa Tułaka 
na zabezpieczenie środków na 2012r. na remont drogi powiatowej Grotniki Małe- 
Ostrowce.  

2. Udało się pozyskać od PZD w Busku Zdroju ziemię po odmulaniu rowów przy drodze 
powiatowej Kawęczyn- Zabłocie – Zamoście na tzw.  „morskie oko” w Brzostkowie, 
gdzie są największe wybicia podczas wezbrania wód.  

3. Zlecono wykonanie projektu  budowlanego na przebudowę kotłowni GOK z węglowej 
na gazową. 

4. Odbył się odbiór techniczny drogi gminnej Winiary- Czarkowy współfinansowanego 
ze środków RPO WŚ. 

5. Dokonano odbioru technicznego małej architektury w Strożyskach współfinansowanej 
ze środków PROW na lata 2007- 2013.  

6. Zwrócono się z prośbą do instytucji prowadzącej działalność edukacyjną i społeczną  
tj. Centrum Pomocy Rodzinie w Busku- Zdroju oraz Centrum Edukacji Ustawicznej  
w Skalbmierzu o możliwość ewentualnego zagospodarowania budynku po byłej 
szkole w Ostrowcach.  
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7. Podpisano umowę z wykonawcą – firmą CEWAP Celiny na remont dróg Stary 
Korczyn Gościniec ( ponad 156tys. zł), Grotniki Małe- Stojki- Wójtowe Łąki (ponad 
85tys. zł) i Błotnowola Kępa Lubawska ( ponad 120 tys. zł).  

8. Podpisano umowę z Marszałkiem Województwa na doposażenie placówek 
oświatowych w zestawy edukacyjne dla Publicznej Szkoły Podstawowej w Starym 
Korczynie o wartości 18 850zł oraz Samorządowego Gimnazjum  w Nowym 
Korczynie za ponad 16tys. zł.  

9. Podpisano umowę na remont studzienek kanalizacyjnych na kwotę ponad 50 tys. zł i 
w najbliższym czasie nastąpi realizacja tego przedsięwzięcia na terenie Grotnik 
Dużych i Nowego Korczyna.  

10. Podpisano umowę z PKS-em na dowóz dzieci do szkół z terenu Gminy Nowy 
Korczyn. Wartość umowy to ponad 157tys. zł.  

11. Odbył się odbiór zakończonej modernizacji centralnego ogrzewania w Nowym 
Korczynie o wartości 50 920zł dofinansowanej ze środków PFRON Urzędu 
Marszałkowskiego.  

12. Rozliczono dwa małe projekty na budowę boiska w Czarkowach oraz zaplecza 
kuchennego w OSP Sępichów. Natomiast nadal trwa realizacja  remontu świetlicy 
w Pawłowie z tzw. „małych grantów”.  

13. Zakończono remont drogi dojazdowej do pól w miejscowości Parchocin na odcinku 
450mb dofinansowany kwotą 25tys. zł od Marszałka Województwa. Całkowity koszt 
przedsięwzięcia to 51 tys. zł.  

14. Uruchomiono dożywienie w szkołach z terenu Gminy Nowy Korczyn. Objęto nim 235 
uczniów (168- N. Korczyn, 48- Brzostków, 12- Stary Korczyn, 7- przedszkole), 
których dochód w rodzinie nie przekroczył 526zł na osobę.  

15. Wysłano wniosek do Urzędu Wojewódzkiego na zwrot podatku akcyzowego 
na paliwo dla 528 rolników na kwotę 170 tys. zł.   

16. Trwa wymiana liczników wskazujących pobór wody, do tej pory udało się wymienić 
180sztuk, a planowane jest do końca roku blisko 400szt. 

17. Odbyło się spotkanie z Dyrektorem Caritas Diecezji Kieleckiej Stanisławem 
Słowikiem konsekwencją, którego jest projekt uchwały umieszczony w porządku 
obrad.      

 
Ad.5. 

Głos zabrał pan Dyrektor Szpitala Rejonowego ZOZ w Busku zdroju, podziękował on 
za zaproszenie na sesję, następnie poinformował, że postara się przedstawić swoja osobę oraz 
to co udało się mu zrobić podczas niespełna 5-miesiecznego dyrektorowania placówce 
zajmującej się ochroną zdrowia w powiecie buskim.  

Ma 37 lat, od 2001r. był dyrektorem Agencji Usług Medycznych i Rehabilitacyjnych, 
dyrektorem ds. organizacji ratownictwa medycznego w Starachowicach, jest także dziekanem 
Wydziału Nauk o Zdrowiu Wyższej Szkoły Ekonomii i Prawa w Kielcach. Dodał, że zdobyte 
doświadczenie wpłynie na podwyższenie jakości świadczonych usług. 

 Obejmując stanowisko zastał narastający deficyt, który na dzień dzisiejszy udało się 
zatrzymać a nawet zmniejszyć, ale nie kosztem ludzi- zwolnień czy redukcji personelu, tylko 
poprzez uszczelnienie wypływów wynikające ze złej organizacji pracy. Poinformował, że na 
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wtorkowej sesji Rady Powiatu zostanie uchwalony nowy statut i regulamin  jednostki wg, 
którego będzie funkcjonował Zakład. Podkreślił, że misją szpitala będzie poprawa stanu 
zdrowia tych pacjentów, którzy do niego trafiają i celem nadrzędnym jest dobro pacjenta.  

Obejmując funkcję dyrektora placówka miała 2,6mln zł płatności wymagalnych  
jednak poprzez rozmowy z NFZ i przekształceniem dotychczasowych oddziałów udało się 
zminimalizować do bezpiecznego poziomu 1,5mln zł. Dzięki tym zabiegom szpital ma 
płynność finansową i daje to możliwości inwestycyjne. Podkreślił, że w szybki sposób można 
oddłużyć szpital redukując personel, oddając  usługi na zewnątrz i nie inwestując, jednak 
należy w taki sposób rozszerzać ofertę, by przynosiła ona korzyść społeczeństwu  powiatu 
buskiego, ale i powiatów przyległych tj. pińczowskiego i kazimierskiego.  

Wyjaśnił, że podjęcie RadĘ Gminy uchwały o likwidacji oddziału urologii  w Busku- 
Zdroju nie oznaczało jego całkowitego zamknięcia, a jedynie przekształcenie go w urologię 
„chirurgii jednego dnia”, gdzie wykonywane są zabiegi nawet takie, które nie były 
wykonywane w ramach urologii z hospitalizacją np. usunięcie zrostu  pęcherza moczowego, 
kamieni z pęcherza moczowego, rozpoczęto procedurę kruszenia kamieni metodą ESWL 
bezinwazyjnego za pomocą fali uderzeniowych. Dodał, że jego działania były nacelowane na 
dobro pacjentów, a poprzednik planował zamknąć ten oddział, a część kontraktu przeznaczyć 
na chirurgię, co skutkowałoby niewykonaniem planu i pacjenci nie mieliby dostępu do opieki 
w tym zakresie (jedynie w szpitalu  Czerwonej Górze). Dopiero dzięki zatrzymaniu tej 
procedury i rozmowach z NFZ udało się przywrócić świadczenia w ramach „chirurgii jednego 
dnia” i środki z kontraktu - 700tys. zł przeznaczyć w wysokości 300tys. zł na urologie 
dzienna i 400tys. zł na ednoprotezoplastykę na oddział ortopedii.  

Poinformował, że udało się pozyskać też nowych specjalistów m.in.  z Krakowa p.o. 
ordynatora z tzw. „chirurgii białej” z Pierwszej Katedry Chirurgii Collegium Medicum UJ, co 
skutkuje tym, że wykonywane są skomplikowane zabiegi, które do tej pory robiono w innych 
ośrodkach  m.in. przednia resekcja odbytnicy, całkowita resekcja żołądka. Poczyniono 
starania, by wykonywać zabiegi w obrębie gruczołu tarczycy metodą minimalizującą linię 
cięcia i eliminującą dalsze powikłania- bezgłos, chrypka czy porażenie strun głosowych, stąd 
też wniosek o zakup sprzętu do wykrywania nerwu krtaniowego  wielkości 2-3 włosów.  

Udało się pozyskać pieniądze na dokończenie remontu oddziału zakaźnego z 
izolatkami, węzłami, by pacjenci byli leczeni w bardzo dobrych warunkach. Pan Dyrektor 
dodał, że będzie starał się otworzyć oddział geriatryczny, oddział kardiologii z pracownią 
hemodynamiki. Zwrócił uwagę, że w szpitalu w Pińczowie otworzono oddział  kardiologii z 
pracownią hemodynamiki, ale jest własnością prywatnej firmy- Niepublicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej, podobnie jak tomograf 16-rządowy. Natomiast w  buskim szpitalu 18 
listopada zostanie otwarty szpitalny oddział kardiologii i pracowania hemodynamiki z 
oddziałem intensywnej terapii, co podniesie możliwości diagnostyczne i lecznicze placówki.  

Dodał, że optymalizacja kosztów  nie jest kosztem pracowników, nikt nie został 
zwolniony od momentu rozpoczęcia pracy w szpitalu i nadal tak będzie prowadzona polityka 
kadrowa. W szpitalu zatrudnionych było 628 pracowników część z nich odeszło, gdyż nabyli 
prawo do świadczeń emerytalnych bądź rentowych, część do innych placówek, obecnie 
zatrudnionych jest 617 pracowników.  
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Zwrócił uwagę, że posiadając własną kuchnię koszt całodobowego wyżywienia 
jednego pacjenta wynosi 8,90zł, a zlecając przygotowywanie posiłków firmie z zewnątrz 
wzrasta do 14-15zł, natomiast cena obiadu dla personelu wynosi 5zł.  

Podkreślił, że zgodnie z art. 68 Konstytucji RP każdy obywatel ma prawo do 
bezpłatnego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej i stąd też likwidacja opłat za miejsca 
parkingowe przy placówce. Sposobem na pozyskanie dodatkowego dochodu może być 
otwarcie sklepu zaopatrzenia ortopedycznego, spożywczego czy jakiegoś barku.  

Następnie pan Dyrektor wymienił rozpoczęte inwestycje tj. informatyzacja szpitala 
wartości 2,5mln zł  i termomodernizacja budynków współfinansowane ze środków RPO WŚ. 
Planowana jest przebudowa istniejącego  bloku operacyjnego składającego się z 5 sal i 
dobudowa dodatkowego. Zatrudniono 3 chirurgów, anestezjologa i specjalistę chorób 
zakaźnych, gdyż w placówce jest możliwość rozwoju pod kątem naukowym i zawodowym 
poprzez szkolenia, kursy. W momencie objęcia stanowiska były zablokowane płatności z 
NFZ, gdyż nie zatrudniano żadnych nowych specjalistów. Podkreślił, że prowadząc szpital 
nie będzie dbał o interes prywatny tylko grupy osób.  

Poinformował, że będąc na konferencji medycznej związanej z przekształceniem 
zawodowych mówił o możliwościach funkcjonowania placówek ochrony zdrowia, której 
przysłuchiwali się przedstawiciele Rady Powiatu i Zarządu i na następnym spotkaniu 
zapytano go czy nie zrobiłby audytu i nie stworzyłby planu reorganizacji buskiego szpitala. 
Wówczas zaproponował, aby mianować go dyrektorem tej placówki i dać tym samym 
możliwość wdrażania tego planu. Po rozmowach Zarząd zaproponował objęcie stanowiska 
dyrektora szpitala, które przyjął, gdyż nie boi się wyzwań i ponoszenia trudu w  celu 
odtworzenia dobrego imienia Szpitala Rejonowego ZOZ w Busku- Zdroju.  

Poprosił również o pomoc finansową dla placówki, gdyż wygospodarowane środki 
przez szpital pozwalają na dofinansowanie pewnych zakupów i tak tych funduszy jest nader 
mało. Podkreślił, że nie jest planowane przekształcanie Zakładu, gdyż wykonywano by tylko 
najwyżej płatne procedury, a do innych szpitali by odsyłano tych pacjentów w najgorszym 
stanie. Na zakończenie podziękował za możliwość zabrania głosu i po części wyjaśnienia 
pojawiających się spekulacji w mediach na temat dalszego funkcjonowania Szpitala 
Rejonowego ZOZ w Busku- Zdroju.   
 
Pan radny Czesław Zawada podziękował panu Dyrektorowi za szczerą wypowiedź, w której 
niejednokrotnie podkreślał, że najważniejsze jest dobro pacjenta.  
 
Pan Dyrektor Grzegorz Gałuszka poinformował, że nowi specjaliści chirurgii wychodzą 
z inicjatywą wczesnej diagnostyki poprzez „białą niedzielę” również i w Nowym Korczynie 
tego rodzaju bezpłatne bania będą mogły się odbyć.  
 
Pan Wójt podziękował za obecność na Sesji panu Dyrektorowi, gdyż dzięki przekazanej 
informacji społeczeństwo za pośrednictwem radnych i sołtysów zorientuje w jakim kierunku 
zmierza powiatowa służba zdrowia jak chodzi o diagnozę i leczenie. Dodał, że samorząd 
gminny wspólnie z ZOZ w Busku- Zdroju będzie podejmował inicjatywę zorganizowania 
wspomnianej przez pana Dyrektora „białej niedzieli”. Poinformował, że w związku z tym, iż 
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pan Marek Gos otrzymał mandat posła RP, w radzie sejmiku województwa zasiądzie w jego 
miejsce pan Grzegorz Gałuszka.  
 
Pan Przewodniczący RG podziękował panu Dyrektorowi za wyczerpująca informację 
na temat działalności Szpitala Rejonowego ZOZ w Busku- Zdroju i jednocześnie zapewnił o 
współpracy Rady Gminy Nowy Korczyn i o zapewnieniu w miarę możliwości pomocy 
ze strony  naszego samorządu.  
 
Pan Dyrektor opuszczając obrady Sesji jeszcze raz podziękował za zaproszenie i życzył 
owocnych obrad zmierzających do dalszego rozwoju gminy.  
 
Ad.6.  
Pan Wójt oraz pan Przewodniczący RG przedstawili informację o wynikach analizy 
złożonych oświadczeń majątkowych, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.7. 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę Nr 74/2011 V składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 19 września 2011roku w sprawie opinii o informacji 
o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowy Korczyn za I półrocze 2011 roku, która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Następnie pan Wójt zwrócił uwagę na dwie pozycje z Informacji z  wykonania budżetu za 
I półrocze 700 Gospodarka mieszkaniowa, gdzie  dochody planowane były w wysokości 
1 023 000,00zł, a wykonano w I półroczu 113 320,20zł, co daje 11,08%. W dziele tym ujęto 
wpływy ze sprzedaży mienia gminnego m.in. szkoły  Piasku Wielkim, jednak pomimo 
drastycznego obniżenia ceny wywoławczej obiektu zainteresowania kupnem nie było. Drugą 
pozycją jest dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, gdzie dochody 
wykonano na poziomie 1,72%, gdyż w uchwale budżetowej przewidywano, iż z tytułu 
mandatów wpływy sięgną 1 300 000zł, osiągnięto tylko za I półrocze 24 000zł. Tak niskie 
dochody w tych paragrafach powodują, że zadłużenie Gminy zwiększa się o 2,1mln, stąd też 
na bieżąco są podejmowane uchwały  w sprawie zmian w budżecie zdejmujące środki 
zarówno z planu dochodów jak i z wydatków. Dodał, że zadłużenie wynosi 8 340 000zł, 
z czego 7 149 152zł wynika bezpośrednio z zaciągniętych kredytów, a 1 191 000zł z tytułu 
wierzytelności za modernizację oświetlenia drogowego. Podkreślił, że tak niski procent 
wykonania w/w dochodów spowoduje na koniec roku trudną sytuację finansową, w  związku 
z tym nie jest możliwe zrealizowanie wszystkich zgłaszanych przez radnych i sołtysów 
interpelacji.   
 
Pani radna Teresa Krupska zapytała czy wszyscy nabywcy mieszkań w Domach nauczyciela 
wpłacili już pieniądze, czy został sprzedany lokal po przedszkolu w Brzostkowie, jakiego 
rzędu są koszty utrzymania Straży Gminnej skoro wpływy z ich działalności wynoszą jedynie 
24tys. zł i nie może być usprawiedliwieniem ciągłe odrabianie zaległości po poprzednikach. 
Następnie zapytała w jaki sposób pan Wójt rozwiązał kwestię śmieci. Dodała, że 
wprowadzając firmę z zewnątrz do odbioru śmieci czy dowozu dzieci do szkół, bądź też 
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likwidując ZGK pan Wójt kierował się względami ekonomicznymi, a tymczasem w dziele 
80113 Dowożenie uczniów do szkół wydatki pozostają na poziomie 365 786zł pomimo 
podpisania umowy  PKS-em na 157tys. zł. Dodała, że pan Wójt informował na posiedzeniu 
Komisji RG, co znajduje się w jej notatkach, że  PKS otrzymuje 160tys. zł dotacji  i stąd 
pytanie skąd taka dotacja dla tego przewoźnika. 
 
Pan Wójt zapewnił, że nic o dotacji dla PKS nie wie. Pan Przewodniczący dodał, że zapewne 
ten pomysł na dotację dla PKS wynika z niskiej ceny jaką zaoferował  ten przewoźnik. Można 
zatem domniemywać, że otrzymał jakieś dodatkowe dotacje do cen biletów miesięcznych.  
 
Pani radna Teresa Krupska zwróciła także uwagę na dział 80114 Zespoły obsługi 
ekonomiczno- administracyjnej szkół, w którym zatrudnione jest 5 osób, a planowane 
wydatki wynoszą 274 434zł, a zapewnia się o robieniu oszczędności. Następnie zwróciła 
uwagę, że koszt paliwa jednego autobusu dowożącego dzieci do szkół to ok. 12tys. zł, zatem 
za te 157tys. zł dowożenie uczniów 4 autobusami jest nieopłacalne dla przewoźnika. Zapytała 
czy są przewidziane kary dla PKS-u za nie wywiązanie się z umowy. Dodała, że PKS jest 
w trudnej sytuacji finansowej i nie wypłaca terminowo pensji pracownikom.   
 

Pan Wójt poinformował, że wszystkie mieszkania w Domach nauczyciela są 
sprzedane i zgodnie z zapisem w umowach na wniosek nabywców możliwe jest rozłożenie 
należności na raty i termin spłaty jest do końca roku.  

Natomiast w kwestii lokalu po przedszkolu w Brzostkowie o pow. ponad 50m2, to 
został ogłoszony trzeci przetarg i cena wywoławcza wynosi 20tys. zł, co stanowi połowę 
wycenionej wartości. Dodał, że zgodnie z zaleceniami inspektora nadzoru budowlanego 
w obiekcie tym należy wykonać wymianę instalacji elektrycznej i CO, wymianę dachu, okien, 
co byłoby kosztem rzędu 200tys. zł.   

Dotację dla PKS-u można jedynie domniemywać na podstawie zaoferowanej ceny. 
Podkreślił, że przetarg na dowóz uczniów odbył się w sposób jawny i mogły do niego 
przystąpić różne podmioty, co uczyniły, podpisano umowę z PKS ponieważ  zaoferował 
najniższą cenę. Dodał, że postępowanie przetargowe było wynikiem szukania oszczędności ze 
względu na trudną sytuację Gminy, w przypadku dowozu wynosiłyby one ok. 200tys. zł. 
Podkreślił, że nie ma potrzeby wnikania w sytuację finansową PKS-u, również świadczy on w 
tym zakresie usługi w innych gminach np.  Pacanów, Wiślica. Dodał, że prezes PKS 
poinformował, że przedsiębiorstwo otrzymało 5mln zł na zakup nowego taboru. 
Niewywiązanie się z warunków umowy podlega karze pieniężnej. Również i w przyszłym 
roku będzie ogłaszany przetarg na realizowanie dowozów, bo przy własnym taborze koszty 
wzrosłyby do 0,5mln zł. Poinformował, że Gmina płaci 1/9 wartości umowy za dowóz 
na koniec miesiąca i kierowcy dowożący uczniów mają zagwarantowane wynagrodzenie.   
 Wyjaśnił, że likwidacja ZGK nie ma na celu zamknięcia Zakładu, a jedynie 
przekształcenie go i zmianę mechanizmu finansowego, a przez to uzyskanie możliwości 
zwrotu podatku VAT. Dodał, że w tym momencie nie jest w  stanie podać konkretnie jakiego 
rzędu są to oszczędności.   
 Tak wysoka kwota zabezpieczona na obsługę BOSzS wynika z tego, iż poprzednik 
zwolnił panią Krystynę Szafraniec dotychczasowego dyrektora i w  drodze konkursu zatrudnił 
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panią Izabelę Błaszczyk- Pałys, tymczasem sąd nakazał przywrócić panią Szafraniec do pracy 
na równorzędne stanowisko z takim samym wynagrodzeniem i nie ma podstaw do zwolnienia 
pani Błaszczyk. Podkreślił, że koszty te są wynikiem niewłaściwego postępowania 
poprzedniego wójta, który bezpodstawnie ogłosił konkurs.   
 Pan Wójt zwrócił uwagę, że oszczędności z podejmowanych w tym roku decyzji 
zauważalne będą dopiero w sprawozdaniu z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku.  
  
Pan Przewodniczący odniósł się do obaw pani radnej czy PKS będzie zdolny do dowożenia 
przez cały rok uczniów do szkół, poinformował, że prawie połowa powiatu korzysta z usług  
tego przewoźnika w tym zakresie i Gmina Nowy Korczyn nie jest prekursorem w tej kwestii.  
 
Ad. 8.  
W punkcie tym interpelacje zgłosili:  
 
Pani radna Teresa Krupska: 

1. Poprosiła o pomalowanie pasów w Rynku, o wykoszenie poboczy przy drodze 
do Grotnik Dużych oraz o ustawienie znaków drogowych.  

2. Poprosiła o uporządkowanie dzikiego wysypiska za starym cmentarzem, za wałem 
przy bazie Fasolex i nad  rzeką. Dodała, że przydałoby się zlecić ZGK posprzątanie 
Nowego Korczyna, gdyż chodniki zarastają chwastami, a liście zatykają kratki 
ściekowe.   

 
Pani radna Krystyna Szafraniec: 

1. Wnioskowała o pogłębienie rowu koło zabudowań pani Bezak odprowadzającego 
wodę z całej miejscowości Stary Korczyn do rzeki Nidy.  

2. Zapytała co z rowami wzdłuż drogi powiatowej od cmentarza oraz od Starego 
Korczyna do Winiar.  

3. Zapytała również czy możliwe jest odmulenie rowu za zabudowaniami pani Pięty. 
 
Pan radny Zbigniew Zawada: 

1. Zapytał czy była przeprowadzona rozmowa z panem Piotrowskim w kwestii 
zabezpieczenia wyrw przy drodze gminnej w miejscowości Badrzychowice.  

2. W związku z tym, że konieczne jest podjęcie działań zmierzających do poprawy 
sytuacji finansowej Gminy zaproponował, aby na jedną z sesji zaprosić pana 
Marszałka WŚ, panią Wojewodę i pana Starostę Buskiego, by podpowiedzieli w jaki 
sposób oddłużyć Gminę.   

 
Pan Przewodniczący zarządził 10 min. przerwę, obrady zostały wznowione o godz. 11:05.  
Przed przystąpieniem do punktu 9 porządku obrad pan Przewodniczący RG nadmienił, że 
podczas wczorajszego posiedzenia wszystkich komisji stałych Rady Gminy projekty uchwał 
były szczegółowo omawiane i stąd zaproponował, by zwolnić panią Skarbnik z ich 
omawiania.   
  
Ad. 9a.  
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Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie uchwalenia zmian w budżecie 
Gminy Nowy Korczyn na 2011 rok, ponieważ nie było pytań do przedmiotowego projektu 
uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie wyraził 
sprzeciwu, 1 radny wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 
uchwały został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym. 

Ad. 9b.   

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w spawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy na lata 2011-2017, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu 
uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt nie był 
przeciwko, 1 radny wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 
uchwały został przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym. 
 
Ad. 9c. 
Na prośbę pana Przewodniczącego RG głos zabrał pan Wójt, wyjaśnił, że na remont 
przedmiotowej drogi powiatowej w poprzedniej kadencji zabezpieczone były w budżecie na 
2011 rok  w wysokości 90tys. zł, jednakże ze względu na trudną sytuację finansową 
konieczne było „zdjęcie” tych środków. Dodał, że w związku z oszczędnościami jakie Powiat 
Buski uzyskał z ogłoszonych przetargów na remonty dróg okazało się, że możliwe jest 
wykonanie brakujących 155m. Stąd też wniosek pana Starosty, by Gmina dofinansowała  to 
przedsięwzięcie wartości ponad 36tys. zł kwotą 12tys. zł.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Buskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 0127T 
Ostrowce- Kawęczyn- - Zabłocie- Zamoście od km 3+889 do km 4+044 długości 155mb”, 
ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod głosowanie 
jawne, w  którym za było 15 radnych, nikt się nie wstrzymał od głosu i nikt nie wyraził 
sprzeciwu, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty 
jednogłośnie. 
 

Ad. 9d.   

Na prośbę pana Przewodniczącego głos zabrał pan Sekretarz, poinformował, że z ustawy 
o systemie oświaty wynika wprost, że rada gminy ustala sieć szkół podstawowych 
i gimnazjów na terenie swojej gminy. Dodał, że taka uchwała była już podjęta w 1999r. 
i dotyczyła sieci i obwodów szkolnego gimnazjum, która jest nadal obowiązującą. W związku 
z likwidacją szkoły w Ostrowcach należy obwody pozmieniać i stąd propozycja nowego 
podziału w załączniku do przedmiotowego projektu uchwały.  

Pani Pawlik mieszkanka Żukowic zapytała czy po podjęciu przedmiotowego projektu 
uchwały zmuszona będzie do przeniesienia dzieci ze szkoły w Nowym Korczynie do Starego 
Korczyna.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że to rodzic decyduje do jakiej szkoły posyła dziecko jednakże 
wówczas Gmina nie ma obowiązku zapewnienia dowozu do takiej szkoły, oczywiście  jeżeli 
wiązałoby się to z dodatkowym kursem. Dodał, że w całej gminie dzieci są dowożone 
do szkół nie patrząc czy przekraczana jest odległość 4km.  

Pani Pawlik zwróciła uwagę, że po remoncie drogi Winiary Czarkowy liczyła, że jej dzieci 
w wieku 6, 8, 12 lat uczęszczające do szkoły w Nowym Korczynie będą miały mniejszy 
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odcinek do pokonania do autobusu szkolnego.  Dodała, że niejednokrotnie o to wnioskowała 
w Urzędzie Gminy. Obecnie dzieci zmuszone są już o 6:30 wychodzić z domu.   

Pan Wójt podkreślił, że uchwała określa tylko podział na obwody nie ma związku 
z transportem dzieci do szkół i kwestia ta może być omawiana w wolnych wnioskach. 
Podkreślił, że rodzice decydujący się posłać dzieci do innej szkoły niż ta, do której przypisana 
jest dana miejscowość muszą się dostosować do obowiązującego dowozu.  

Pan Pawlik zapytał dlaczego autobus szkolny jedzie do Stanisławic mimo, że dzieci tam nie 
odbiera, a po jego dzieci nie może dojechać.   

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to wynikiem wcześniej ustalonej siatki dojazdu, gdzie autobus 
wjeżdżał w Stanisławice odbierał dzieci i tam zawracał, jednakże rodzice tych uczniów 
od września zdecydowali się je przenieść do szkoły w innej gminie. Podkreślił, że ze 
względów bezpieczeństwa nie jest możliwe zawrócenie autobusem na tak ruchliwej drodze 
jaką jest droga krajowa Kraków – Sandomierz i stąd wjeżdżanie w Stanisławice. Dodał, że 
jest możliwe skrócenie tej trasy i autobus wówczas będzie zawracał na drodze do Domu 
Dziecka. Jednak nie jest możliwe podjeżdżanie bezpośrednio pod dom państwa Pawlik, gdyż 
wskazany jest przystanek ok. 700m od ich domu i nie będą wprowadzane w tym zakresie 
żadne korekty.   

Pan Przewodniczący zaapelował, aby szczegóły dowozu omówić w wolnych wnioskach, 
a zająć się przedmiotowym projektem uchwały.  

Pan radny Czesław Zawada zwrócił uwagę, że miejscowość Górnowola zgodnie 
z załącznikiem do przedmiotowego projektu uchwały podlega pod szkołę w Brzostkowie, 
a tymczasem część dzieci poszło do Nowego Korczyna czy w związku z tym będą one 
musiały zmienić szkołę.   

Pan Wójt wyjaśnił, że przedstawiona propozycja wynika wprost z ustawy zobowiązującej 
do ustalenia siatki, ale to nie obliguje rodziców do posyłania dzieci do wskazanej szkoły.  

Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, że celem przedmiotowego projektu uchwały jest 
wyeliminowanie absurdów tego typu, że rodzice dziecka ze Starego Korczyna będą chcieli 
posłać dziecko do szkoły w Brzostkowie i tym samym będą oczekiwać, by Gmina zapewniła 
dowóz, gdyż odległość od miejsca zamieszkania przekracza 4km. Dodał, że cały system 
dowozów jest tak skonstruowany, aby dzieci dojechały do jednej albo do drugiej szkoły, 
a o wyborze szkoły decydują rodzice.  

Pani radna Teresa Krupska stwierdziła, że przyjmując przedmiotowy projekt uchwały w jakiś 
sposób ogranicza się rodzicom możliwość wyboru szkoły. Dodała, że powinno umożliwi ć się 
dojazd dziecku np. z Brzostkowa do Starego Korczyna. Odniosła się także do zgłoszonego 
przez państwa Pawlik problemu z dowozem ich dzieci, twierdząc, że powinien zostać on 
zapewniony. 

Pan Wójt zapytał panią radna Teresę Krupska o jej propozycje do przedmiotowego projektu 
uchwały. Dodał, że  z jej wypowiedzi wynika, że lepiej byłoby, aby Żukowice  należały 
do szkoły w Nowym Korczynie.  

Pan sołtys wsi Żukowice Józef Trela podkreślił, że państwo Pawlik dążą jedynie do tego, by 
autobus szkolny podjeżdżał bezpośrednio pod ich dom.  

Pan Wójt kończąc kwestię dowozu dzieci państwa Pawlik poinformował, że dowóz i siatka 
przystanków pozostaje niezmieniona i  nie jest możliwe, aby autobus szkolny podjeżdżał pod 
państwa Pawlików. Dodał, że dzieci ich są zabiera w taki sam sposób w jaki to było robione 
do tej pory.  
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Pan Pawlik po wysłuchaniu wypowiedzi pana Wójta stwierdził, że dzieci przenosi do szkoły 
w Opatowcu. Dodał, że w Urzędzie uzyskał informację, że jak przeniesie dzieci do innej 
szkoły to droga ta nie będzie odśnieżana przez służby gminne. 

Pan Wójt poprosił pana Pawlika, aby wskazał konkretnie kto w Urzędzie mu tak powiedział, 
on jednak uchylał się od odpowiedzi.  

Pan Przewodniczący poprosił o dyskusję jedynie na temat obwodów szkolnych. Dodał, że 
Gmina ma obowiązek dowożenia dzieci do szkół, a ustalenie obwodów szkolnych spowoduje 
wyeliminowanie dodatkowych kursów dla dzieci uczęszczających do innych szkół niż te 
wskazane w uchwale.   

Pani radna Anna Wiśniewska zapytała jak zapatrują się panie dyrektor szkół na proponowany 
podział na obwody. 

Pani Dyrektor Bogusława Ziętara odniosła się  na wstępie do dowozu podkreślając, że jest 
w gestii organu prowadzącego i zasady szczegółowo określone są w ustawie. Natomiast 
w kwestii obwodów art. 17 ustawy o systemie oświaty mówi :  
„1. Sieć publicznych szkół powinna być zorganizowana w sposób umożliwiający wszystkim 
dzieciom spełnianie obowiązku szkolnego, z uwzględnieniem ust. 2. 
2. Droga dziecka z domu do szkoły nie może przekraczać:  
1) 3 km - w przypadku uczniów klas I-IV szkół podstawowych, 
2) 4 km - w przypadku uczniów klas V i VI szkół podstawowych oraz uczniów gimnazjów. 
3. Jeżeli droga dziecka z domu do szkoły, w której obwodzie dziecko mieszka, przekracza 
odległości wymienione w ust. 2, obowiązkiem gminy jest zapewnienie bezpłatnego transportu 
i opieki w czasie przewozu lub zwrot kosztów przejazdu środkami komunikacji publicznej”. 
Dodała, że dowozy w Gminie są tak zorganizowane, że są dowożone wszystkie dzieci do 
szkół bez względu na odległość.  Natomiast dzieci pana Pawlika 4 rok chodzą do szkoły 
w Nowym Korczynie i są przez niego dowożone do przystanku na dół do Żukowic bądź 
bezpośrednio do domu. W związku z tym, że jest nowa droga pan Pawlik wystąpił z pismem 
o zmianę.  W czwartek na spotkaniu dyrektorów szkół z przewoźnikiem było ustalone, 
że PKS sprawdzi i zmierzy trasę i wówczas jeżeli będzie możliwe dokona się zmiany 
przystanku, tak  by zabrać dziecko z Winiar i dzieci państwa Pawlik, a autobus nawracałby 
pod Domem Dziecka w Winiarach.  
 
Pan Wójt dodał, że przystanek pod Domem Dziecka będzie dalej od Pana Pawlika niż ten 
w Żukowicach. Zwrócił uwagę, że część rodziców posyła dzieci do gimnazjum  Solcu- Zdroju 
czy w  Busku- Zdroju i wówczas muszą zapewnić we własnym zakresie ich dowóz. 
Poinformował, że były podejmowane próby zmniejszenia ilości przystanków, co skróciłoby 
czas dowozu, jednak pozostaną one w dotychczasowej ilości. Dodał, że podejmowane są 
działania mające na celu utrudnienie dowozu i wprowadzenie fermentu poprzez nasyłanie 
różnego rodzaju kontroli czy to stanu technicznego pojazdów czy trzeźwości kierowców 
i opiekunów.  
 
Pani Dyrektor Bogusława Ziętara zwróciła uwagę, że teraz również obowiązuje uchwała 
z  1999r.  dotycząca sieci szkół i mimo to nic nie stało na przeszkodzie, by kilkoro dzieci 
z Brzostkowa dojeżdżało do Nowego Korczyna czy z Górnowoli i Kawęczyna 
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do Brzostkowa. Podkreśliła, że podejmując przedmiotowy projekt uchwały  w żaden sposób 
nie ogranicza się praw rodziców.  
 
Pan radny Zbigniew Zawada zapytał czy przystanek pod Domem Dziecka rozwiązuje 
problem państwa Pawlik.  
 
Pani Pawlik poinformowała, że przystanek ten będzie dalej oddalony od ich domu. 
 
Pan Wójt dodał, że przychylenie się do prośby państwa Pawlik spowoduje, że na kolejnej 
sesji będzie 30 innych rodziców z żądaniem, by przystanek był przy ich posesji. Dodał, że 
Gmina płaci PKS-owi nie od przejechanego km a za dowóz dziecka z danej miejscowości 
do szkoły, reszta jest w  gestii przewoźnika.  
 
Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, że lekcje w Starym Korczynie zaczynają się i tak 
bardzo wcześnie, jeżeli autobus zanim dowiezie uczniów do szkoły będzie musiał wjeżdżać w 
jedno, drugie, trzecie miejsce i robić dodatkowe kilometry to będzie musiał odbierać dzieci 
jeszcze wcześniej.   
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Nowy Korczyn oraz określenia granic ich 
obwodów, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod 
głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu i nikt nie był 
przeciwko, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty przy 
jednym głosie wstrzymującym się. 
 
Ad. 9e.  
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na jednej z sesji Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za wywóz 
i unieszkodliwianie nieczystości ciekłych. Te górne stawki określone zostały w uchwale 
w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Nadzór 
Wojewody pismem z dnia 29 sierpnia 2011r. wskazał, że powinny one być określone 
w odrębnej uchwale i stąd tez przedmiotowy projekt uchwały.   
 
Pani radna Teresa Krupska zaproponowała, aby wyjaśnić mieszkańcom, że przedmiotowy 
projekt uchwały określa górne stawki i żaden podmiot za świadczenie tych  usług nie może 
wziąć więcej niż jest w  uchwale. Dodała, że jej zdaniem te stawki są zbyt wysokie, bo 
np. nowy oferent może ustalić jako obowiązującą tą stawkę maksymalną a odpady 
segregowane jak szkło, papier czy plastik były oddawane bezpłatnie a w uchwale jest stawka 
1zł za 120l worek. Zapytała czy podane opłaty są miesięczne.  
 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest wyraźnie określone, że opłaty są ustalone wg pojemności 
pojemnika. Dodał, że to jest jedynie projekt uchwały i pani radna ma prawo wskazać inne 
stawki, które mogą być poddane pod głosowanie.  
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Pan Wójt dodał, że te stawki są utrzymane na ustalonym wcześniej poziomie, a niektóre 
niewiele obniżone. Podkreślił, aby nie mieszać regulaminu odstawiania śmieci z górnymi 
stawkami. Zwrócił uwagę, że pozwolenie na odbiór śmieci na terenie Gminy ma obecnie 
5 podmiotów i zgodnie z prawami wolnego rynku oferowane ceny będą coraz niższe. Dodał, 
że Wojewoda miała zastrzeżenia jedynie do tego, że poprzednio ustalone one były 
w Regulaminie, a zgodnie z ustawą powinny być odrębna uchwałą. Wyjaśnił, że Regulamin 
powinien ustalać Zakład Gospodarki Komunalnej i wprowadzać w życie.  
 
Pan Sekretarz zwrócił uwagę, że wprowadzenie zapisu do uchwały o bezpłatnym odbiorze 
odpadów segregowanych skutkowałoby jej uchyleniem, gdyż z ustawy wynika, że rada gminy 
ustala maksymalne stawki nawet jeśli byłby to 1 grosz.  
 
Pan Przewodniczący RG odniósł się do stwierdzenia pani radnej Teresy Krupskiej, że firma 
odbierająca śmieci może podnieść stawki za świadczone usługi do tych maksymalnych kwot. 
Wyjaśnił, że obecnie na teren Gminy wchodzi 5 podmiotów i oni ustalają na zasadzie 
wolnego rynku ceny, natomiast mieszkańcy spośród nich wybierają najkorzystniejszą dla 
siebie ofertę. Zatem firmy chcąc pozyskać klientów zmuszone będą do obniżenia cen.  
 
Pan Wójt dodał, że proponowane stawki są stawkami brutto.  
 
Pani radna Teresa Krupska zapytała czy po uchyleniu tej uchwały z lipca br. ZGK będzie 
odbierał śmieci  na starych zasadach.  
 
Pan Przewodniczący RG wyjaśnił, że sposób odbioru śmieci jest sprawą ZGK, natomiast 
nie może on przekraczać stawek uchwalonych przez Radę Gminy.  
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za wywóz i unieszkodliwianie odpadów 
komunalnych oraz wywóz nieczystości ciekłych, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego 
projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w  którym za było 14 radnych, nikt 
nie wstrzymał się od głosu i 1 był przeciwko, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej 
uchwały został przyjęty przy jednym głosie sprzeciwu. 
 
Ad. 9f.  
Pan Wójt wyjaśnił, że przedmiotowy projekt uchwały jest ostatnią ścieżka 
na zagospodarowanie budynku po dawnej szkole w Piasku Wielkim. Przypomniał, że pomimo 
uruchamiania procedury przetargowej na zbycie tej nieruchomości  zarówno w poprzedniej 
jak i w tej kadencji nie udało się wyłonić nabywcy. Cena wywoławcza tego obiektu zeszła 
do połowy wartości wycenionej wg rzeczoznawcy i jest ona najniższą za jaką można ów 
budynek zgodnie z  obowiązującymi przepisami zbyć. W związku z brakiem zainteresowania 
ze strony inwestorów podjęto próby rozmów z podmiotami prowadzącymi działalność 
w zakresie opieki społecznej czy edukacji, jednakże ze względu na stan techniczny obiektu 
odmawiały jakiejkolwiek współpracy. W obecności pana Przewodniczącego RG doszło 
do spotkania z księdzem Stanisławem Słowikiem, który zapoznał się ze stanem budynku 
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i potwierdził, że jest zainteresowany zagospodarowaniem tego obiektu pod cele szeroko 
rozumianej pomocy społecznej. W związku z tym przedmiotowy projekt uchwały 
na wyrażenie zgody na wydzierżawienie na okres 25 lat budynku wraz z działką. Caritas 
zadeklarował, że w ciągu 3 lat zagospodaruje ten budynek dom pobytu całodobowego 
pensjonariuszy. Przewidywany koszt remontu to ok. 2mln zł. Zwrócił uwagę, że z terenu 
Gminy Nowy Korczyn 18 pensjonariuszy przebywa w ośrodkach poza terenem naszej gminy. 
Poinformował, że dzierżawa jest nieodpłatna, ale korzyścią niematerialną w aspekcie 
społecznym są miejsca pracy dla mieszkańców Gminy Nowy Korczyn. Dodał, że podczas 
spotkania ksiądz Dyrektor informował o powstałych już takich placówkach m.in. w 
Morawiankach gm. Bejsce czy w Świniarach, gdzie po kilkunastu latach działania powstało 
40 etatów. Zwrócił uwagę, że pozostawienie budynku w Piasku bez remontów spowoduje 
dalszą jego dewastację i obniżenie jego wartości. Poinformował, że podczas rozmów z 
księdzem Stanisławem Słowikiem poruszono też kwestię przekazania części tej 
nieruchomości na potrzeby mieszkańców wsi Piasek Wielki. Ustalono, że boisko pozostanie 
do dyspozycji młodzieży, jak również jeżeli zaistnieje taka potrzeba możliwe będzie po 
wykonaniu remontu w porozumieniu z Caritas zagospodarowanie jednej z sal pod świetlicę 
wiejską.  
 
Pan radny Zbigniew Zawada zapytał czy po podjęciu tej uchwały jest pewność, że Caritas 
zagospodaruje ten budynek.   
  
Pan Wójt wyjaśnił, że jest na piśmie deklaracja, że na podstawie uchwały wójt jako organ 
wykonawczy upoważniony zostanie do podpisania umowy użyczenia, w której określone 
będzie przeznaczenie budynku i warunki dzierżawy. Dodał, że gwarancji, że w ciągu trzech 
lat powstanie tam dom pomocy nie ma, gdyż uzależnione to będzie od środków jakie uda się 
pozyskać Caritasowi na ten obiekt, którego będzie dysponentem. Pan Wójt odczytał także 
pismo od Dyrektora Caritas proponujące przejęcie nieruchomości, które stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 
Pani radna Teresa Krupska zapytała czy przedmiotowa uchwała była konsultowana 
z mieszkańcami piasku Wielkiego.    
 
Pan Wójt wyjaśnił, że nie było spotkania z mieszkańcami, jedynie problem był 
sygnalizowany sołtysom i radnym. Dodał, że również i mieszkańcom zależy na tym, aby 
budynek po szkole został zaadoptowany i nie niszczał.  
 
Pan Przewodniczący RG dodał, że podczas spotkań wyborczych w miejscowości Piasek 
Wielki była poruszana kwestia tego budynku. 
 
Pani Nowak mieszkanka Piasku Wielkiego zaproponowała, aby zorganizować zebranie 
w Piasku Wielkim i poruszyć kwestię zagospodarowania budynku po szkole np. pod świetlicę 
wiejską.   
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Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, że Gminę nie stać na poniesienie nakładów 
na wyremontowanie tego budynku  np. pod świetlicę wiejską. Z pisma Dyrektora Caritas 
wynika, że jest szansa na współpracę właśnie pod katem powstania palcu zabaw czy 
udostępnienie pomieszczenia na świetlicę.        
 
Pan Wójt wyraził zgodę na takie spotkanie  mieszkańcami Piasku Wielkiego. Podkreślił, że 
Gminę nie będzie stać na przeznaczenie 2mln zł na remont tego obiektu. Dodał, że 
w przypadku nie wyrażenia zgody Caritasu na udostępnienie części tej nieruchomości 
na potrzeby miejscowości Piasek Wielki można zająć się adaptację remizy OSP.  Podkreślił, 
że powstanie ośrodka całodobowego pobytu w Piasku Wielkim będzie szansą dla 
mieszkańców  na miejsca pracy.  
 
Pan radny Zbigniew Zawada zapytał czy  budynek i działka nadal będzie stanowić własność 
gminy.   
 
Pan Wójt wyjaśnił, że nieruchomość ta nadal będzie własnością gminy jedynie zostanie 
przekazana w użyczenie na okres 25 lat.  
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie na 
rzecz Caritas Diecezji Kieleckiej nieruchomości zabudowanej budynkiem po byłej Szkole 
Podstawowej w Piasku Wielkim z przeznaczeniem na potrzeby pomocy społecznej, ponieważ 
nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, 
w którym za było 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciwko, 
po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 9g.  
Na prośbę pana Przewodniczącego RG pani Wiceprzewodnicząca RG Kazimiera Gołdyn 
odczytała opinię zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego 
w Busku- Zdroju na kadencję 2012- 2015, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Następnie radni zgłosili do komisji skrutacyjnej dla kandydata na ławnika następujących 
radnych: Marzenę Wilk, Władysława Trela  i Grzegorza Borlę. W/w radni wyrazili zgodę 
na pełnienie obowiązków w komisji skrutacyjnej, po czym skład komisji został poddany pod 
jawne głosowanie, w którym 15 radnych było za, nikt nie wyraził sprzeciwu, nikt n nie 
wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że skład komisji został przyjęty jednogłośnie.  
Komisja skrutacyjna ukonstytuowała  się oraz ustaliła sposób głosowania. Przewodniczącym 
komisji skrutacyjnym został p. radny Władysław Trela.  
 
Przewodniczący komisji skrutacyjnej omówił sposób głosowania. Wyjaśnił, że  radny 
dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce obok 
wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu „nie” 
opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika. Kandydata 
na ławnika uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu uzyskał więcej głosów, znaków 
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„x” w kratce obok wyrazu „tak” niż suma znaków „x” w kartce obok wyrazu „nie”. 
Zaproponowany sposób został przyjęty jednogłośnie przez radnych.  
 
Radni kolejno podchodzili do przewodniczącego komisji skrutacyjnej i otrzymywali karty 
do głosowania, po czym udawali się za kotarę, by w sposób tajny oddać głos, następnie kartę 
wrzucali do urny.  
 
Podczas prac komisji skrutacyjnej nad ustaleniem wyniku głosowania na posiedzenie XIV 
Sesji RG przybył pan Senator-elekt Mieczysław Gil.  
 
Pan radny Władysław Trela odczytał protokół komisji skrutacyjnej  wybranej na sesji rady 
Gminy w Nowym Korczynie w dniu 21 października 2011 roku dla przeprowadzenia wyboru 
ławnika do Sądu Rejonowego w Busku- Zdroju na kadencję 2012-2015m, który stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Następnie pan Przewodniczący RG poddał pod jawne głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Busku- Zdroju na kadencję 2012-2015, w którym 
za było 15 radnych, nikt nie wyraził sprzeciwu i nikt nie wstrzymał się od głosu, po czym 
stwierdził, że przedmiotowy projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
  
Pan Przewodniczący pogratulował panu Adamowi Półtorakowi nominacji na ławnika i życzył 
powodzenia w sprawowaniu tego stanowiska  jak również godnego reprezentowania Gminy 
Nowy Korczyn.  
 
Pan Adam Półtorak podziękował za zaufanie jakim obdarzyła go Rada Gminy i powierzenie 
mu obowiązków na ławnika. Zadeklarował również, że funkcję tę będzie sprawował godnie, 
a w pracy będzie kierował się poczuciem sprawiedliwości i będzie miał na uwadze 
bezpieczeństwo mieszkańców.  

Ad. 9h.  
Pan Wójt wyjaśnił, że działki wymienione w przedmiotowym projekcie uchwały, na których 
usytuowany jest budynek Banku Spółdzielczego w Nowym Korczynie zostały ujęte jako do 
zbycia wieczystym użytkownikom w drodze bezprzerwowej, jednakże nie udało się odnaleźć 
dokumentacji potwierdzającej wieczyste użytkowanie, stąd też konieczna jest ich sprzedaż 
w drodze przetargowej. Dodał, że także nie uregulowany jest stan prawny trzeciej działki 
będącej we władaniu tej instytucji i toczy się w tej sprawie postępowanie sądowe 
o stwierdzenie zasiedzenia nieruchomości. Dzięki uporządkowaniu tych spraw będzie 
możliwy remont budynku, co poprawi jego estetykę.  
  
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości komunalnych w drodze przetargu, ponieważ nie było uwag 
do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w którym za było 
15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciwko, po czym stwierdził, że 
projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 9i. 
Pan Sekretarz wyjaśnił, że ustawa zobowiązuje gminy do opracowania Programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego. Dodał, że może on być jedno- 
lub wieloletni. Do tej pory był on uchwalany na jeden rok, jednakże co roku był on powielany 
i nic nowego nie wnoszono do jego treści, stąd tez propozycja, aby przyjąć Program na lata 
2012- 2015. Podkreślił, że oczywiście jeżeli zajdzie tak potrzeba to w każdej chwili w  drodze 
uchwały można dokonać zmian.    
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
Gminy Nowy Korczyn z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego na 
lata 2012-2015, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu uchwały poddał go pod 
głosowanie jawne, w którym za było 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był 
przeciwko, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 9j. 
Na prośbę pana Przewodniczącego głos zabrał Pan Sekretarz, wyjaśnił on, 
że w dotychczasowym Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2011rok 
do rozdziału IV pkt. 1 „Wspieranie alternatywnych form profilaktyki środowiskowej” 
dopisuje się  „dofinansowanie funkcjonowania Świetlic Wiejskich”. Zapis taki umożliwi 
dofinansowanie funkcjonowania Świetlic Wiejskich.  
 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w 2011r., ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu 
uchwały poddał go pod głosowanie jawne, w którym za było 15 radnych, nikt nie wstrzymał 
się od głosu i nikt nie był przeciwko, po czym stwierdził, że projekt przedmiotowej uchwały 
został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 10. 

Pan Wójt powitał pana Senatora Mieczysława Gila mieszkającego na terenie gminy Łubnice. 
Dodał, że pan Senator zadeklarował, że będzie często odwiedzał Nowy Korczyn, nie tylko w 
drodze Krakowa, z którym jest bardzo związany i na bieżąco informował o pracy  w Senacie. 
Następnie pogratulował znakomitego wyniku w wyborach do Senatu RP.  

Głos zabrał pan Senator- elekt Mieczysław Gil poinformował, że był współtwórcą 
ustawy o samorządzie gminnym z 1990r. i stąd zobowiązany jest sprawdzać jak sobie 
samorząd w  praktyce działa. Dodał, że on ocenia go wysoko, bo jest to sprowadzenie władzy 
na właściwy poziom.  

Podkreślił, że jego obecność na sesji oznacza, że jest gotowy do współpracy i 
podejmowania tych niezbędnych  działań, w których może być pomocny. Podkreślił, że Senat 
nie ma mocy ustawodawczej, jednakże każdy senator wśród obowiązków ma powinność w 
przypadku potrzeb interwencyjnych czy to władz samorządowych czy to poszczególnych 
obywateli.  

Zwrócił uwagę, że jego rodzinną miejscowością są Gace Słupieckie w gm. Pacanów, 
więc postara się częściej również odwiedzać Nowy Korczyn. Obecnie mieszka w Nowej 
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Hucie, gdzie działał w silnej Solidarności dzięki, której strajkowi w 1988r. rozpoczęły się 
obrady Okrągłego Stołu, w których uczestniczył. Brał zatem udział w budowaniu tej nowej 
sytuacji politycznej i w związku z tym może się  podzielić na odrębnym spotkaniu swoimi w 
tym zakresie.  

Na zakończenie zadeklarował swoją aktywność na rzecz Nowego Korczyna i nie tylko 
na trasie przejazdów do Krakowa, ale jeśli tylko zajdzie potrzeba będzie odwiedzał 
miejscowość. Wspomniał, że był również współinicjatorem budowy mostu w gm. Koszyce, 
co może również się przydać gm. Nowy Korczyn, gdyż też planowana jest taka inwestycja. 
Zapewnił, że będzie starał się wspólnie działać na rzecz Gminy Nowego Korczyna. Następnie  
podziękował za oddane na niego głosy i wyraził nadzieję, że osoby, które oddały głosy na 
innych kandydatów uda mu się przekonać do swojej osoby. Dodał, że namawia do dalszych 
stałych kontaktów i sam się zobowiązuje.    

  
Pan Wójt dodał, że pan Senator nie wspomniał, że również przez dwie kadencję był posłem 
z okręgu południowej Polski z Krakowa stąd dorobek pracy w parlamencie jest bardzo duży 
i z pewnością będzie to się  przekładało na podejmowane działania w  Senacie. Zapewnił 
o otwartości Gminy Nowy Korczyn na osobę pana Senatora i stałym zaproszeniu 
na posiedzenie sesji Rady Gminy. Zaprosił pana Senatora do rozmów i wskazania 
pozytywnych kierunków rozwoju gminy. Pan Wójt poinformował, że pan Mieczysław Gil 
został wybrany do Senatu z okręgu w skład, którego wchodziło 7 powiatów, w tym buski.  

 

Następnie pan Wójt odpowiadał na zgłoszone interpelacje:   

1. W kwestii pomalowania pasów na drodze w Rynku, to pomimo, że nie jest to tak 
kosztowny zabieg najprawdopodobniej wykonany zostanie na wiosnę. Zapewnił, 
że rozezna temat i jeżeli możliwe byłoby to przy niewielkich kosztach  to wykonanie 
nastąpi jeszcze jesienią.    

2. Raz już były wykaszane pobocza  przy drodze gminnej Grotniki Małe – Grotniki Duże 
niemniej jednak jeżeli po sprawdzeniu okaże się, że jest taka konieczność zostanie 
to wykonane.   

3. Sprawa znaków przy ul. Tarnowskiej i ul. Zaścianek wprowadzający ruch 
jednokierunkowy budzi wątpliwości, gdyż część mieszkańców jest przeciwnych 
takiemu rozwiązaniu. Dodał, że sprawa ta została skierowana do Starostwa 
Powiatowego w  Busku- Zdroju do Wydziału Komunikacji i Transportu.   

4.  W kwestii utrzymania czystości na terenie Nowego Korczyna to  konserwator Urzędu 
Gminy wspólnie z osobami skazanymi na prace społeczne dbają o porządek i grabią 
spadające liście. Dodał, że w przypadku większego zakresu robót dopiero zostanie 
zlecone to ZGK.  Również planowana jest wycinka drzew na obrzeżach parku, które 
zagrażają bezpieczeństwu.  

5. W kwestii wykonania rowów w miejscowości Stary Korczyn, to ustalenia trzeba 
poczynić z panem Zastępcą. Dodał, że prace te będą wykonywane  w ramach 
posiadanych środków. Natomiast sprawa rowów przy drogach powiatowych zgłoszona 
zostanie bezpośrednio  do PZD w Busku- Zdroju. Przypomniał, że odmulanie rowów 
wiąże się każdorazowo z tym, że  zakup przepustów jest w gestii właściciela 
przyległej działki.  
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6. Wskazany przez panią radną rów za zabudowaniami pani Piety może zostać wykonany 
pod warunkiem, że wszyscy właściciele działek, przez które miałby on przebiegać 
wyrażą zgodę na jego przekopanie. 

7. Droga gminna w Badrzychowicach została sprawdzona i jej stan techniczny jest aż 
taki zły. Jednakże jak pan radny uważa inaczej to niech wskaże miejsca, w których 
powinny zostać zabezpieczone pobocza. Odniósł się także do zgłaszanych uszkodzeń 
w drodze w Radłach wyjaśniając, że została tam wykonana jedynie nakładka bez 
podbudowy i stąd te uszkodzenia.     

 
Pan Wójt poprosił sołtysów Żukowic, Starego Korczyna i Winiar o zaapelowanie 
do mieszkańców, którzy użytkują pola wzdłuż drogi gminnej Winiary- Czarkowy 
o niepodorywanie tej drogi, bo spowoduje to jej zniszczenie. Przypomniał, że koszt jej 
przebudowy to ponad 1,5mln zł. Takie użytkowanie spowoduje, że droga ta za rok będzie 
do remontu i nie będzie on podlegał gwarancji.  
  
Ad.11.  
Pan radna Teresa Krupska: 

1. Zapytała czy pan Wójt ma już decyzję pani Wojewody Świętokrzyskiego lub pana 
Marszałka WŚ co do dalszego losu śmieciarki i czy na dzień dzisiejszy pan Wójt może 
być zadowolony ze stanu czystości w  Gminie Nowy Korczyn.   

2. Zapytała również dlaczego nieobecni są na sesji pan Komendant Straży Gminnej i pan 
Dyrektor ZGK. 

3. W związku z przekazaniem środków w wysokości 10tys. zł w uchwale budżetowej na 
wykonanie przyłącza do wodociągu na ul. Tarnowskiej zapytała czy to była naprawa 
istniejącego czy wykonanie dodatkowego. 

4. Zwróciła uwagę, że Komisja Rolnictwa RG zobligowała pana Wójta 
do przygotowania pisma wyjaśniającego sprawę odszkodowań dla plantatorów 
ogórków z tytułu bakterii E. Cola i czy coś w tej kwestii zostało zrobione.  

 
Pan Wójt potwierdził, że zostało wystosowane zapytanie do Świętokrzyskiego Biura 

Rozwoju Regionalnego,  co w  związku ze śmieciarką współfinansowaną ze środków PROW, 
jeżeli po zmianie ustawy o gospodarce odpadami gminy nie będą mogły świadczyć takich 
usług. Dodał, że możliwe jest użyczenie pojazdu firmie odbierającej śmieci na terenie danej 
gminy. Zgodnie z nową ustawą w wyniku postępowania przetargowego zostanie wyłonione 
przedsiębiorstwo, które będzie odbierać odpady z całej gminy, a  mieszkańcy w  formie tzw. 
„podatku śmieciowego” będą dokonywać wpłaty do Urzędu. Zapewnił, że na pewno 
śmieciarka nie będzie stać i rdzewieć.  

Pan Wójt zwrócił uwagę, że będąc radnym dwie kadencje  jak również teraz nie jest 
do końca zadowolony ze stanu czystości na  terenie gminy. Dodał, że obecnie o żadnym 
chaosie nie można mówić, gdyż w niektórych sołectwach udało się podpisać umowy 
na odbiór śmieci  prawie z 90% mieszkańców. Podkreślił, że wszystkie gminny ościenne 
zmagają się z problemem dzikich wysypisk.  



 

20 
 

Wyjaśnił, że pan Komendant Straży jak i pan Dyrektor ZGK usprawiedliwiali się, że nie 
mogą wziąć udziału w obradach dzisiejszej sesji. Jednakże jeżeli są jakieś pytania do nich to 
zostaną one zanotowane  i przekazane. 

W kwestii tych 10tys. zł na przyłącze do wodociągu na ul. Tarnowskiej to ponieważ 
podczas wykonywanie remontu tej ulicy wymieniono tylko wodociąg główny nie 
wymieniając przyłączy okolicznych mieszkańców. W związku z licznymi awariami na tym 
odcinku konieczna jest wymiana tych przyłączy i na ten cel przeznaczone są te środki. 
Zwrócił uwagę, że wymiana ta powinna być dokona przed położeniem nawierzchni i kostki 
brukowej wówczas uniknięto by niepotrzebnych kosztów. W ramach tych środków zostaną 
wymienione podzespoły i pokryte koszty robocizny. Pozostawienie na zimę obecnych 
przyłączy skutkować może trwałym uszkodzeniem drogi i chodników na tym odcinku.  
 
Pan radny Zbigniew Zawada stwierdził, że nie zgadza się z opinią pana Wójta, że droga 
w Badrzychowicach jest w dobrym stanie, na pewno jest ona przejezdna. Dodał, że 
wnioskował o zabezpieczenie poboczy, bo nie obrywała się nawierzchnia celem 
przedłużeniem żywotności tej drogi. Zawnioskował również o zwołanie Komisji Rolnictwa 
celem sprawdzenia stanu dróg na terenie gminy Nowy Korczyn. Następnie zwrócił uwagę, że 
na Wesołej przy samym lesie znajdują się 4 gospodarstwa i do tej pory nie mają lampy 
oświetleniowej.  

Pan Wójt zadeklarował, że jak zostanie zwołane wyjazdowe posiedzenie to albo on albo 
Zastępca będzie w nim uczestniczył. W kwestii dodatkowej lampy na Wesołą to pan Wójt 
wyjaśnił, że oświetlenie uliczne ma oświetlać drogę, a nie posesje. Dodał, że każda 
dodatkowa lampa wiąże się opracowaniem projektu. Zwrócił uwagę, że zgłoszono 
zapotrzebowanie na ok. 2000 lamp, jednakże nie zostały one ujęte w projekcie. Podkreślił, że 
będzie się starał doprojektować niezbędne punkty świetle. Przy okazji pan Wójt poprosił 
radnych i sołtysów o zgłaszanie wszelkich nieprawidłowości w działaniu oświetlenia 
ulicznego do pana Stefana Majchra lub Z-cy Wójta. Dodał, że po otrzymaniu zgłoszeń usterki 
są bezzwłocznie usuwane.  

Przewodniczący RG zasugerował, aby sprawdzić cały system funkcjonowania oświetlenia 
ulicznego w Gminie Nowy Korczyn, a dokładniej ile lamp jest w poszczególnych 
miejscowościach, gdzie są one najbardziej potrzebne. Dodał, że być może są miejsca, 
w których lampy są niepotrzebne i można je przesunąć w inne miejsce.  

Pan Wójt dodał, że weryfikacja taka odbywałaby się w obecności sołtysa i radnego. Zwrócił 
uwagę, że faktycznie są miejsca w obrębie jednej miejscowości, gdzie w jednym miejscu jest 
duże zagęszczenie punktów świetlnych a w innym ich nie ma w ogóle. Poinformował, że 
koszt jednej lampy to ok. 3tys. zł. Poinformował, że planowany jest audyt energetyczny w 
gminie, a następnie przetarg na sprzedaż energii, by zaoszczędzić na przesyle.  

Pan Stefan Małek mieszkaniec Czarków zapytał kiedy pan Wójt zaprowadzi porządek 
w każdym resorcie, gdyż część pracowników pomimo wprowadzania bałaganu nadal pracuje.  

Pan Wójt zapytał, by konkretnie wskazał o jakie osoby mu chodzi, jednakże pan Małek 
nie podał żadnych nazwisk.   
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Pan Przewodniczący RG zaproponował, aby tę kwestię pan Małek wyjaśnił indywidualnie  
z panem Wójtem.   

W związku z poruszeniem tematu dotyczącego oświetlenia dróg pani Dyrektor Joanna 
Chaczyk poprosiła, aby przy wykonywaniu racjonalizacji sieci oświetleniowej Gminy Nowy 
Korczyn uwzględnić oświetlenie szkoły i placu zabaw. Przypomniała, że pomimo 
wielokrotnego występowała z pismami do Urzędu w tej sprawie nie została ta lampa ujęta 
w projekcie. Następnie pani Dyrektor zwróciła uwagę, że przed remontem drogi powiatowej 
Grotniki Małe- Rataje miała zapewnienia ze strony zarządcy drogi, że przy szkole powstaną 
pasy dla pieszych jak i zostanie ustawiony znak informujący o bliskości szkoły, a tymczasem 
nic w tej kwestii nie zostało zrobione mimo, że zwiększyło się natężenie ruchu na tym 
odcinku. Dodał, że ustawienie fotoradaru nie eliminuje niebezpieczeństwa na tym odcinku.  
 
W kwestii oświetlenia to pan Wójt podkreślił, że wykonanie właściwej racjonalizacji 
na etapie projektowania rozwiązywałoby wszystkie problemy z rozmieszczeniem lamp 
na terenie Gminy Nowy Korczyn. Natomiast w kwestii oznakowania szkoły przy drodze 
powiatowej zostanie wystosowane pismo do Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Busku- 
Zdroju Krzysztofa Tułaka. Dodał, że również w przypadku znaków drogowych konieczny jest 
projekt na zmianę w oznakowaniu. 
Pan Wójt przypomniał, że na sesji RG pan Komendant Straży Gminnej informował 
o miejscach, gdzie pracuje fotoradar, a mimo to grono mieszkańców Gminy Nowy Korczyn 
nie zwalnia na tych odcinkach i będzie się toczyć przeciwko nim postępowanie mandatowe. 
 
Pani radna Anna Wiśniewska zapytała o kwestię ustawienia przystanków przy drodze 
powiatowej Grotniki Małe - Rataje.      
 
Pan Wójt wyjaśnił, że zgodnie z ustawą zakup przystanków jest w  gestii gminy. Dodał, że 
koszt jednego przystanku z atestem bez montażu to ok. 3tys. zł, a na terenie gminy potrzebne 
jest ok. 100. Poinformował, że będzie rozmawiał z firmami, które mogłyby zasponsorować 
przystanki w zamian za umieszczenia na nich informacji reklamujących ich usługi, jak ma to 
miejsce w gminie Szczucin czy powiecie dąbrowskim.  
 
Pani sołtys Krystyna Dybała zapytała, kto odpowiada za wybory, gdyż nie było informacji 
co do nr okręgu głosowania, kandydatach, siedzibach  jak również oznakowania lokalu 
wyborczego w Ostrowcach i jako sołtys wsi do końca nie wiedziała, gdzie on będzie się 
znajdował. Dodała, że dwa miesiące przed wyborami był pan Sekretarz w remizie OSP 
sprawdzając czy obiekt ten nadaje się pod lokal wyborczy. Zapytała również o frekwencję 
jaka była w obwodzie w Ostrowcach. Następnie odniosła się do pisma od pana Z-cy Wójta 
nakazującego uporządkowanie terenu wokół świetlicy oraz pomieszczeń nie interesując się jej 
stanem technicznym, gdzie drzwi są spróchniałe, a na stanie nie ma żadnych krzesełek ani 
stolików. Dodała, że w cytowanym piśmie była informacja, że Urząd Gminy zapłaci jednie za 
paliwo do kosiarki. 
 
Pan Wójt poinformował, że za wybory na trenie gminy odpowiedzialna była pani Monika 
Kulczyk.  
Pan Sekretarz dodał, że obwieszczenia o siedzibach lokali wyborczych były podane 
do publicznej wiadomości również i znajdowały się na tablicy ogłoszeń w Ostrowcach. 
Podkreślił, że w Ostrowcach zawsze siedzibą komisji wyborczej była szkoła, a ewentualna 
zmiana byłaby rozpatrywana na sesji, gdyż w tej kwestii musiałby być podjęta stosowna 
uchwała. Stwierdził, że nie rozumie dlaczego mieszkańcy nie wiedzieli do końca gdzie będzie 
siedziba komisji wyborczej. Potwierdził, że wcześniej oglądał remizę wspólnie z panią sołtys 
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i zwrócił uwagę na stan jej obejścia, stąd też pismo skierowane do sołtysa jako organu, który 
powinien współpracować z wójtem bezpośrednio w tej kwestii. W przedmiotowym piśmie 
przywołany był statut określający zadania sołectwa. Poinformował, że są na terenie gminy 
sołectwa, które w taki sposób sobie radzą i dbają o istniejące świetlice przy wykazaniu 
odrobiny zainteresowania.    
 
Pani sołtys Krystyna Dybała zwróciła uwagę, że nie ma żadnego  zaangażowania ze strony 
Gminy, by poprawić stan techniczny tego obiektu. Przypomniała, że w czynie społecznym 
zostały wymalowane pomieszczenia świetlicy. Poinformowała, że miała zapewnienia, że po 
likwidacji szkoły w Ostrowcach do świetlicy trafią stoliki i krzesła, a tymczasem nic nie 
zostało przekazane.    

Pan Wójt poprosił, aby pani sołtys na najbliższą sesję przyniosła pismo, które ją tak oburzyło. 
Zwrócił uwagę, że w poprzednich latach młodzież była bardziej zaangażowana w pracę na 
rzecz poprawy wizerunku obiektu. Dodał, że ponieważ straż OSP nie funkcjonuje w tym 
budynku jego gospodarzem jest sołtys wsi. Podkreślił, że Urząd wyszedł z inicjatywą 
rekompensaty poniesionych kosztów za uporządkowanie terenu wokół. Natomiast kwestia 
wyposażenia nie była zgłaszana. W kwestii lokalu wyborczego to była brana pod uwagę 
również remiza, jednak uznano, że pozostanie bez zmian i w związku z tym została szkoła do 
tego celu odpowiednio przygotowana. 

Pani sołtys zwróciła uwagę, że jedynie za zwrot kosztów paliwa żaden mieszkaniec nie 
zgodzi się na uporządkowanie  otoczenia wokół świetlicy.  

Pan Stanisław Magiera mieszkaniec Nowego Korczyna stwierdził, że częste zmiany 
w budżecie gminy spowodują trudność w ocenie jego wykonania w przyszłym roku. 
Następnie zwrócił uwagę na kiepskie wykonanie korytek ściekowych w chodnikach, które 
łatwo ulegają zniszczeniu m.in. dzieje się tak na ul. Partyzantów i w związku z tym poprosił 
o monit do wykonawcy tych elementów. Dodał, że również i kostka nie była zapiaskowana 
co powoduje wyrastanie chwastów na chodnikach. Pan Magiera wnioskował także 
o oznakowanie ślepej ulicy w kierunku Kardonu, gdyż część samochodów kierując się na 
Busko- Zdrój wjeżdża w tę  drogę i później są problemy z zawracaniem.  

Pan Wójt wyjaśnił, że od kilkunastu lat w każdym samorządzie często dokonywane są zmiany 
budżetu w związku z bieżącą jego realizacją. Odbiór nawierzchni i chodników 
na ul. Partyzantów dokonany był ok. 1,5 roku temu wykonane były one zgodnie z projektem 
i nikt nie zgłaszał do Urzędu żadnych usterek.  

Pani Wiceprzewodnicząca Kazimiera Gołdyn dodała, że uszkodzenia, o których mówił pan 
Magiera mogą być wynikiem chuligańskich wybryków młodzieży.    

Pan Wójt zwrócił uwagę, że nie otrzymywał żadnych sygnałów od mieszkańców 
o kierowaniu się na Busko- Zdrój ul. Partyzantów. Dodał, że Generalna Dyrekcja Dróg 
zadbała o czytelne oznakowanie zjazdów. Poinformował, że ulica o której mówił pan Magiera 
wcale nie jest „ślepą”, gdyż biegnie w kierunku Kardonu i nie ma możliwości ustawienia 
takiego znaku przy drodze krajowej. Stwierdził, że być może pojedyncze przypadki osób, 
które chciały dojechać do zakładu kamieniarskiego czy tartaku omyłkowo kierowały się 
w tamtym kierunku. Poinformował, że również pan Borek czasami pozostawia na tej drodze 
samochód służbowy. Dodał, że sprawa to zostanie sprawdzona. 
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Pan Stanisław Magiera poinformował, że mieszka przy tej drodze i wie jak często tam 
zajeżdżają duże samochody niszcząc przy tym chodnik i nawierzchnię. Dodał, że zgłaszał 
Kierownikowi uchybienia przy wykonywaniu chodników na ul. Partyzantów.   

Pani sołtys Krystyna Nowak poinformowała, że część mieszkańców, która zapłaciła 
za przyłącze kanalizacyjne dopomina się zwrotu tych pieniędzy, gdyż 60 % użytkowników 
nie uiściło takiej wpłaty.   

Pan Wójt poinformował, że prowadzone są rozmowy z mieszkańcami i pan Dyrektor ZGK 
monitował sprawę zapłaty za te przyłącza. Dodał, że niedopuszczalne jest, że część 
mieszkańców korzysta z kanalizacji płaci za ścieki a nie posiada umowy. Podkreślił, że jest to 
problem wielowątkowy.  

Pani sołtys Krystyna Nowak zwróciła uwagę, że część mieszkańców nie ma podpisanych 
umów na odbiór śmieci, gdyż twierdzą, że ich nie produkują. Kwestia odpadów ciekłych 
również nie  jest rozwiązana, bo tylko mieszkańcy Grotnik Dużych i Nowego Korczyna płacą 
za ścieki, podczas gdy mieszkańcy pozostałych wsi w ogóle ich nie utylizują.   

Pan Wójt zwrócił uwagę, że nie można wymagać od niego, że wyśle pracowników Straży 
Gminnej  celem ukaranie mieszkańców, którzy nie mają podpisanych umów na odbiór śmieci 
czy ścieków. Podkreślił, że czystość w gminie uzależniona jest od podejścia do tego tematu 
samych mieszkańców. Dodał, że w gminie Solec- Zdrój 90% mieszkańców ma podpisaną 
umowę, podobnie Wiślica. 

Pani radna Teresa Krupska stwierdziła, że pan Wójt nie wykazał woli wysłania pracowników 
celem skontrolowania mieszkańców pod katem posiadanych umów na odbiór śmieci.  

Pan sołtys Zbigniew Jagiełło poinformował, że w Starym Korczynie część mieszkańców, 
którzy do tej pory nie mieli zawartych umów przekonało się i sami zgłosili się by podpisać 
umowę.   
 
Pan Wójt zaproponował, że na wniosek sołtysa wyśle Straż Gminną, która w obecności 
sołtysa dokona takiej kontroli.  
Pomysł ten jednak nie zyskał uznania wśród sołtysów, gdyż stwierdzili, że nie chcą robić 
sobie wrogów wśród mieszkańców.  
Następnie pan Wójt ponownie zaapelował do sołtysów i radnych by zachęcali mieszkańców 
do podpisywania umów na odbiór śmieci. Dodał, że sołtysi otrzymali na sesji pisemny apel 
do mieszkańców o konieczności zawierania umów i o grążących sankcjach wynikających 
z niewywiązywania się z tego obowiązku. Stwierdził, że dobrą okazją do przekazania tego 
apelu będzie pobieranie podatku.   
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w czternastej sesji Rady 
Gminy w Nowym Korczynie i o godz. 14:35 zakończył obrady sesji. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.  
 
 
Protokółowała Monika Kulczyk 


